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1 .  De quins valors partiu?
Vam decidir muntar aquesta botiga després d'un viatge a Austràlia. 
Sandra és instructora de busseig i allà va comprovar de quina manera el 
plàstic estava afectant els fons marins. Va veure coses molt lletges, 
tortugues atrapades en plàstic... Això ens va marcar tant que quan vam 
tornar a Mallorca vàrem pensar què podem fer nosaltres. Va ser llavors 
quan vam decidir emprendre, inspirats en una botiga que vam conèixer a 
Austràlia, podíem guanyar diners i alhora aportar alguna cosa positiva al 
nostre entorn.

2.  Quines accions heu incorporat
per seguir aquests valors?

La nostra idea és poder oferir al consumidor la possibilitat 
de comprar només el que necessiti i  sense generar residus. 
Cobrim tot allò relacionat amb la casa, menjar, accessoris, 
higiene…

Obrirem la botiga el 2019, just abans del confinament. Per 
sort vam poder estar oberts, ja que som un supermercat. La 
major part del nostre producte es ven a granel i el client 
pot venir amb el seu propi envàs. Tot el que podem comprar 
local (farina de xeixa, mel, fins i tot productes de neteja…) 
ho fem, però per desgràcia la nostra gamma de productes 
supera el que és local i ha de venir de fora. Per exemple, 
tots els productes d'higiene femenina, coneixíem una 
productora de compreses de roba, però va tancar. Durant els 
anys que portem oberts, hem vist molts productors que 
obren i tanquen negocis. No és fàcil mantenir un negoci, 
costa aconseguir que la gent canviï els hàbits.

3.  Què suposa aplicar aquestes
accions, quin és el retorn?
El més positiu és la gran recepció que hem tingut. Hem vist moltíssima 
gent resident feliç de poder comprar de nou a granel! Nosaltres no hem 
inventat res.

A més de la botiga, oferim un petit menú per menjar. L'espai ha creat una 
comunitat de persones amb inquietuds per cuidar l'entorn i que es troba 
aquí regularment.

4.  Com imagines el futur?

Jo veig que un gran canvi de futur no sortirà dels 
consumidors finals i tampoc de les empreses, ha de venir 
de més amunt. Per exemple, una cosa que em molesta molt 
i no hi ha manera de canviar, són els kg de plàstic que 
envolten els paquets quan m'arriba un palet. He intentat 
parlar amb el proveïdor, enviar correus electrònics i no hi 
ha forma. S'hauria de prohibir per l lei. Però perquè les 
administracions provoquin un canvi cal cridar-ho. I això 
tampoc no es fa.

També m'agradaria que a les Balears poguéssim trobar més 
productes. CBPAE fa una feina increïble amb els productors i 
crec que la tendència és positiva. Tornar a les arrels, a 
consumir producte local el màxim possible. Aquest seria un 
bon futur.

Rezero és una fundació sense ànim de lucre que anhela una societat que valora els recursos que proveeixen
els sistemes naturals i integra tots els materials en processos cíclics, sense matèries tòxiques, ni productes que
quedin sense ús.

Aquesta campanya pretén visibilitzar les iniciatives i empreses balears que duen a la pràctica accions inspirado-
res i referents en la prevenció de residus  i  el consum responsable ,  sigui des de l ’ecodisseny, la producció local
i ecològica, la reparació, la reutilització, el reciclatge, la gestió preventiva dels residus o qualsevol altra activitat
que permeti avançar cap a un model econòmic circular basat en el residu zero.
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